
 
 

Skolebestyrelsen 2018/19 

 

Referat 

 

Skolebestyrelsesmøde(5)  

Torsdag d.10. januar 2019 
19:00 – 21.00  
 

 
Mødested:    Personalestuen, Havrehedskolen – afd. Morud 

 

 
Mødedeltagere:  

 

Pia Skov Hansen (Skolebestyrelsesformand), Charlotte Ellemose Sonne, Jesper Hansen 
(Næstformand), Mads Kyed, Christina Nordenbæk, Mette Fugl Nicolaisen, Tina Kannegaard,  
Lene Bro, Rie Mortensen, Henriette Lorentzen, Mette Vestergaard, Allan Buchholt Høj, Kim Funk 
Johannessen 
 
Mødeleder: Charlotte Ellemose Sonne 
 
Elevrådsrepræsentanter: Liva Markvard Hansen 9.b (formand), Cecilie Møller Pedersen 8.b 
(Næstformand)  
 
 

Gæster:  
 

 

Møderække 2018 – 2019: Tirsdag 21.08 – Torsdag 27.09 – Tirsdag 06.11 – Mandag 03.12 – 2019 – 
Torsdag 10.01 – Onsdag 06.02 – Onsdag 06.03 – Mandag 01.04 – Onsdag 01.05 – Torsdag 06.06 

 

Punkt 35: Godkendelse af referat                                                                                                     5 min. 

Beslutningstema: Godkendelse af referat fra sidste skolebestyrelsesmøde 

Indstilling: At skolebestyrelsen godkender referat fra sidste møde. 

Sagsfremstilling:  

Beslutning: Referatet blev underskrevet og godkendt 

Bilag: Mødereferat SB 04 
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Punkt 36: Elevrådet                 10 min. 

Beslutningstema: Formand og næstformand fremlægger information fra elevrådets arbejde. 

Indstilling: At bestyrelsen orienteres og træffer afgørelse om videre tiltag.  

Sagsfremstilling: 

Spørgsmål og svar  

7.årgang – ønsker udendørs trampoliner. 

Svar fra ledelsen: Sikkerhedsaspektet er afgørende, vi har vurderet, at trampoliner er et 
højrisikoredskab vi ikke ønsker i pausesituationer. Vedligeholdelse er også en faktor.  

Hvordan er situationen med IT-skabe? 

Svar fra ledelsen: De er på vej, computere og skabe er bestilt- levering omkring 1. marts. 
 

Elevrådet har desuden drøftet skolefester – de arbejder med temaer omkring festerne. 

Der er evalueret på juleafslutninger:  

Mellemtrinnet  

Det er en rigtig hyggelig dag, men der er et ønske om mere fælles 
tid sammen med resten af mellemtrinnet.  

Klasserne er særligt glade for deres julefrokost.  

Udskolingen  

En rigtig god dag, som 9. årgang arrangerer.  

Det fungerer rigtig godt, at elever fra 8. eller 9. årgang på forhånd 
kommer på besøg i 7. klasserne og fortæller om dagen.  

Beslutning:  

Bilag: Referat fra sidste elevrådsmøde 
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Punkt 37: Orientering fra ledelsen                                                                                min.           

Beslutningstema: Orientering fra skoleledelsen 

Indstilling: At bestyrelsen tager orienteringen til efterretning, samt giver fremadrettet input. 

Sagsfremstilling:  

Stillingsopslag: Der er ansøgningsfrist 18. januar, pt. 16 ansøgere – ansættelsessamtaler 22. januar 
– Ansættelsesudvalg: Jesper, Rie, Henriette. 

Beslutning:     

Bilag:  

 

Punkt 38: Dialogmøde – Nordfyns Kommune- evaluering                 min. 

Beslutningstema: Dialogmøde med skolebestyrelserne i Nordfyns Kommune 

Indstilling: Dialogmøde Børne og Ungeudvalget og institutionsbestyrelserne blev afholdt tirsdag d. 8. 
januar kl. 17.00 – 20.30 Tingstedet, Søndersø Rådhus. 

Vi evaluerer og giver feedback på de input vi fik på dialogmødet. 

Sagsfremstilling: Programmet så sådan ud: Bemærk taget fra ”Outlook-kalender”  

 Velkomst/Anja Lund Kristensen, Formand for Børne- og Ungeudvalget. 

Første del af programmet sker i henholdsvis i Dagtilbudsbestyrelserne og i Skolebestyrelserne: 

 Introduktion ved Skole og Dagtilbudschef Gitte Høj Nielsen. 

Dagtilbudsbestyrelserne orienteres om den nye dagtilbudslov, og hvad den betyder for det at være 
bestyrelse i et dagtilbud. 

Skolebestyrelserne orienteres om rammer og vilkår for skolebestyrelsesarbejdet: Love, styrelses-
vedtægter, principper og kan og skalopgaver 

 Refleksion i egen bestyrelse – Hvad har jeg hørt? 

Pause 

Hvordan ønsker vi at samarbejde som henholdsvis Børne og Ungeudvalg og som institutions-
bestyrelse? 

 Introduktion ved udvalgsformand Anja Lund Kristensen. 

I tværgående grupper drøftes forventninger og muligheder i det kommende samarbejde mellem 
udvalg og bestyrelserne. 

Fælles opsamling og kommende aftaler 
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Beslutning: 

Mange af de nye skolebestyrelsesmedlemmer var med på dialogmødet. 

Udtalelser fra Skolebestyrelsesmedlemmer om dialogmødet:  

Som ny i bestyrelsen var det fint at få sat ansigt på B&U politikere. Vi fik en viden i forhold til 
bestyrelsesarbejdet jeg manglede- en ok gennemgang.  

Fin dag og god dialog med andre skolebestyrelsesmedlemmer. Ikke meget fælles dialog i Plenum, 
men i grupperne var der mange meningsudvekslinger. Meget imødekommende politikere vi havde 
med.  

Vi lærte politikere at kende på en positiv måde, så bliver det nemmere, når emner og indhold bliver 
sværere senere i bestyrelsesarbejdet. Et fælles oplæg til alle skolebestyrelsesmedlemmer kunne 
være relevant.  

Dialogmødet lignede det vi har set ført- kunne være spændende at tale om, hvordan vi rent faktisk 
evaluerer/opdaterer principper.  

Indholdet der drøftes på Dialogmøderne med B&U og de andre bestyrelser skal helst fremover 
tages tilbage i hjembestyrelsen.  

Skolebestyrelserne kan inspirere hinanden i disse møder- Fint at møde SB-kolleger fra Særslev, 
Søndersø og Bogense f.eks. 

Bilag:  

 

Punkt 39: Skolebestyrelsen – ud af huset                                                                          min.           

Beslutningstema: SB Kompetenceudvikling 

Indstilling: Den nye skolebestyrelse har besluttet at komme på kompetenceudvikling.  

Sagsfremstilling: Skolebestyrelsen deltager i et weekendarrangement fra fredag d.25.01 kl. 16 – til 
lørdag d.26.01 kl. 16  

Hvilke justeringer skal der foretages i forholdt til oplægsholder Tom Vandsteds forslag til 
programpunkter? 

Beslutning:  

Drøftelse af program på Skolebestyrelsens Weekend-arrangement d. 25. og 26. januar 

Skole-hjem-princippet kan fungere som en case 

Bilag: Kommunikation med Tom Vandsted 
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Punkt 40: Ressourcetildeling til særlig klassedannelse på folkeskolerne i Nordfyns Kommune.  min. 

Beslutningstema: Ressourcetildeling - (til særlig klassedannelse) 

Indstilling: Skolebestyrelsen informeres om den tiltænkte ændring af ressoucetildelingsmodellen. 

Sagsfremstilling:  

Punkt på dagsorden, B&U-udvalget d.8/1 – teksten er klippet fra: 

http://polweb.nethotel.dk/Produkt/PolWeb/default.asp?p=nordfyns07&page=document&docId=134212&ItemId
=134226 

Sagens kerne 

Forelæggelse af forslag til ny ressourcetildeling til særlig klassedannelse på folkeskolerne i Nordfyns 
Kommune med henblik på omdeling af ressourcerne skolerne imellem - gældende fra 1. januar 
2019. 

 Administrationens indstilling 

Det indstilles, at Børne- og Ungeudvalget godkender den beskrevne omfordeling med henblik på 
udsendelse i høring inden endelig godkendelse i Kommunalbestyrelsen. 

Sagens baggrund 

I Nordfyns Kommunes Budgetaftale 2019-2022 var der enighed om, at der skulle udarbejdes en ny 
ressourcetildelingsmodel, der i højere grad følger elevtallet.  

Processen med udarbejdelse af en ny ressourcetildelingsmodel påbegyndes i 2019, og det forventes, 
at der kan implementeres en ny ressourcetildelingsmodel til skoleåret 2020/2021. 

For at imødekomme ønsket om, at ressourcerne i højere grad tildeles ift. elevtallet, foreslår 
administrationen en omfordeling af ressourcerne skolerne imellem gældende fra 1. januar 2019.  

Årsagen hertil er blandt andet, at den nuværende ressourcetildelingsmodel har et utilsigtet 
ressourcetildelingsparameter der betyder, at skoler med et lavt elevtal i indskoling og mellemtrin 
får tilført forholdsvis mange ressourcer, samtidig med at der er mulighed for samlæsning.  

For at imødekomme denne uhensigtsmæssighed, foreslås en omfordeling, der baserer sig på en 
justering af ressourcetildelingen til særlig klassedannelse ud fra følgende principper:  

·         Skolerne trækkes ressourcer ift. klasser, hvor den gennemsnitlige klassekvotient i 
skoledistriktet er mindre end 21.  

·         Midlerne tildeles de fire største skoler ift. elevtallet i 0. – 6. klasse.  

Proces for vedtagelse af ny ressourcetildeling til særlig klassedannelse: 

Første behandling af forslag til justering af ressourcetildeling til særlig klassedannelse i Børne- og 
Ungeudvalget sker den 8. januar 2019, med henblik på udsendelse i høring til skolebestyrelserne 
med svarfrist 25. januar 2019. Skolerne adviseres på forhånd på grund af den forholdsvis korte 
tidsfrist. 

http://polweb.nethotel.dk/Produkt/PolWeb/default.asp?p=nordfyns07&page=document&docId=134212&ItemId=134226
http://polweb.nethotel.dk/Produkt/PolWeb/default.asp?p=nordfyns07&page=document&docId=134212&ItemId=134226
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Anden behandling i udvalget - med høringssvar - sker den 5. februar 2019, med efterfølgende 
behandling i Økonomiudvalget den 20. februar 2019, og i Kommunalbestyrelsen den 28. februar 
2019.  

Økonomiske oplysninger 

Med udgangspunktet i det forventede elevtal for skoleåret 2019/2020 vil en omfordeling af 
1.500.000 kr. skolerne imellem, se ud som følgende:  

Skoledistrikt 
Beløb til 

omfordeling 

Skoledistrikt Bogense 155.000 kr. 

Skoledistrikt Havrehed 141.000 kr. 

Skoledistrikt Kystskolen -389.000 kr. 

Skoledistrikt Sletten 347.000 kr. 

Skoledistrikt Særslev-Hårslev -608.000 kr. 

Skoledistrikt Søndersø 354.000 kr. 

Positive beløb er udtryk for at skoledistriktet tilføres midler og negative beløb er udtryk for modregning 

Beslutning: 

Skoleleder Kim Funk Johannessen orienterede om processen fra politikeres side- Nordfyns 
Kommune bruger et sted mellem 10-12 mill. hvert år på særlig klassedannelse- at opretholde alle 
klasser, alle årgange på de ”små” skole (hos os er det afd. Veflinge) 

Det man så har sagt politisk er, at de skoler der har færrest elever (under 21 i klassegennemsnit) 
kompenseres økonomisk.  

Nu kigger man på de 5 små skoler- og vha. dette forslag til omfordeling, tager man fra de ”små” og 
giver til de store. Et politisk signal, om at omfordele midler i den nuværende skolestruktur. 

Herefter drøftelse af det kommunale oplæg – høringssvaret laves af bestyrelsesformand Pia Skov 
Hansen.(deadline 24.01) 

Bilag: 
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Punkt 41: Den nye skolestruktur                                min. 

Beslutningstema: Den nye skolestruktur - evaluering 

Indstilling: Drøftes igen på Skolebestyrelsesmøde 05 – Status i processen? 

Sagsfremstilling: Læringskonsulenterne har arbejdet med vores spørgsmål og sat det op i 
SurveyXact. Udsendes til målgrupper. 

Forældrearbejdsgruppe er nedsat bestående af (Christina, Mette og Mads) 

Beslutning: 

Skolelederen  orienterede om status på spørgeskemaundersøgelsen- tilbagemeldingerne er på vej – 
deadline 17. januar. Vi udsender en reminder til forældregruppen næste uge 3. 

Skolebestyrelsen drøftede følgende emner i relation til den ny struktur: Co-teaching (her laves en 
oversigt) – USU/lektiecafe – SiB-båndet – Busudfordring – Spisepause – information og 
kommunikation. 

Fællesarrangement/dialogmøde med forældre, tirsdag d. 29. januar 2019 kl.19 

Der udsendes invitation og tilmelding fra arbejdsgruppen snarest. 

Bilag: 

 

Punkt 42: Eventuelt                                             min.           

Beslutningstema: 

Indstilling: 

Sagsfremstilling:  

Beslutning:  

Bilag: 

 Mødeleder næste gang: Mette Fugl Nicolaisen 


